
ســلطانی| «18 ميليون 

خانوار ايرانــى از 7دهك 
درآمدى كــه 60 ميليون 
نفر هســتند، مشــمول 
دريافت حمايت هاى اجتماعى و معيشتى 
مى شوند.» اين خبرى بود كه روز گذشته 
سخن گوى دولت در حاشيه جلسه هيئت 
دولت در جمع خبرنــگاران اعلام كرد. بعد 
از رشــد چهاربرابرى قيمت دلار و افزايش 
افسارگسيخته قيمت ها، مسئولان دولتى 
چندين بار از لزوم ايجــاد طرح هايى براى 
حمايت از اقشــار ضعيف صحبت كردند. 
اين صحبت هــا در حالى مطرح مى شــود 
كه دولت تجربــه ناكامى در توزيع ســبد 
خوراكى حمايتى داشــت، ســبد ى كه در 
صف هاى طولانــى توزيع شــد و علاوه بر 
ايجاد حادثه، انعكاس رســانه اى نامطلوبى 
در فضاى بين المللى داشــت. اكنون على 
ربيعى از طرح جديدى مى گويد كه به طور 
حدودى شامل حال 75 درصد جامعه ايران 
مى شود. بدون ترديد، اين طرح هزينه هاى 
بسيارى دارد و اين در حالى است كه دولت با 
كاهش درآمدهاى نفتى و در نتيجه كسرى 
بودجه دست و پنجه نرم مى كند. وى درباره 
ترديدهايى كه درباره تأمين مالى اجراى اين 
طرح وجود دارد، به گفتن چند جمله بسنده 
كرده اســت: در مورد نحــوه تأمين مالى، 
كارها نهايى شده و سناريوهاى مختلف در 
اين زمينه مطرح است تا بتوانيم رقم قابل 
توجهى تأمين كنيم تا افــراد از آن كمك 

حمايتى و معيشتى بهره مند شوند.

 فراهم شدن امکان اعتراض

به گزارش تســنيم، ربيعى گفت: در مورد 
شيوه انتخاب بيش از 18 ميليون خانوار در 
هيئت دولت بحث شــد. تركيبى از درآمد، 

شاخص هاى برخوردارى و گروه هاى هدف 
مشخص تعيين كننده هســتند. سرانجام، 
محروميت در برخى از مناطق معلوم است.

وى ادامه داد: مددجويان، زنان سرپرســت 
خانــوار، افــراد داراى درآمد ثابــت مانند 
كارگران و بازنشستگان شامل اين حمايت 
هســتند. اين شــمول نه تنها دهك هاى 
پايين بلكه طبقات متوســط به پايين را هم 
در بر خواهد گرفت و طبــق مطالعات ما، 
دهك هايى كه درآمد بســيار زيادى دارند 
از اين طرح خارج مى شــوند. ربيعى افزود: 
شيوه اعتراض باز است. امروز تصميم گرفته 
شــد هر زمان اعتراض پذيرفته شود، اين 
پول براى افراد معترض ذخيره شود. هيچ 
جاى نگرانى نيســت و با دقت فرمانداران، 
بخشــداران، ســتاد اجرايى وزارت رفاه و 
سازمان مديريت و برنامه ريزى با هماهنگى 
با يكديگر به سرعت اين رسيدگى ها را انجام 
خواهنــد داد. بحث اصلى دولــت افزايش 
قدرت خريــد اين طبقات اســت و قدرت 
خريد اين طبقات براى خريد كالاهاى مورد 

نياز، اساسى و ... افزايش مى يابد.

 ابعاد تورمی بررسی می شود

ســخن گوى دولت اظهار كرد: شــكل اين 
حمايت هم در همان كارت  يارانه خواهد بود. 
ابعاد اقتصادى و تورم زا نبودن اين تأمين مالى 
بحث جدى هيئت دولت بود. بانك مركزى آثار 
تورمى سناريوهاى مختلف را بررسى مى كند 
و آن چنان ملاحظاتى را خواهيم داشــت كه 
آثار تورمى با توجه به شيوه پرداخت و نحوه 
هزينه كرد، به حداقل برســد. ايــن روش با 
كمترين آثار تورمى اجرا خواهد شد. از امشب 
دســتگاه هاى مجرى در راديــو و تلويزيون 
حاضر مى شــوند و ابعاد مختلــف موضوع را 

باز خواهند كرد. 

معــاون عمــران، حمل ونقــل و ترافيك 
شــهردارى مشــهد از اجراى طرح حذف 
دلالان و ممنوع شدن فروش بليت در پايانه 
امام رضا(ع) از 26 آذرمــاه هم زمان با روز 

حمل ونقل خبر داد.
به گزارش پايگاه اطلاع رســانى شهردارى 
مشــهد، خليل ا... كاظمى با بيان اينكه بر 
اساس اين طرح با نصب گيت هاى ورودى 
در سالن هاى پايانه ورود مسافران به سالن 
ترانزيت و جايــگاه اتوبوس ها فقط با بليت 
مقدور خواهد بود، اظهاركرد: براين اساس 
اكنون بيشــتر گيت هــاى ورودى نصب و 
سالن ترانزيت در پايانه امام رضا(ع) ايزوله 

شده است.
وى اضافــه كرد: در كنــار نصب گيت هاى 
ورودى، تمامى راه هاى ورود به جايگاه هاى 
ســوار و پياده شدن مســافران به اتوبوس 
مسدود شده اســت و تنها افرادى كه بليت 
به نام خودشان را در اختياردارند، با اسكن 

باركد بليت به وســيله گيت هــاى ورودى 
مى توانند به ســالن ترانزيت و جايگاه هاى 
اتوبوس وارد شوند و دسترسى دلالان به اين 

قسمت ها در عمل قطع خواهد شد.
وى ادامه داد: فروش بليت از سوى شركت ها 
در پايانه ممنوع اســت و همانند فرودگاه 
بليت فقط يك ساعت قبل از حركت اتوبوس 
و درصورت خالى بــودن ظرفيت، از طريق 
يك كانتر مشترك براى تمامى شركت هاى 
مســافربرى به فروش خواهد رسيد. بر اين 
اساس زائران و مسافران بايد بليت خود را 
پيش از سفر از طريق سايت هاى اينترنتى 
فروش بليت، آژانس هــا و دفاتر هواپيمايى 

تهيه كنند.
وى اضافــه كرد: بــراى تشــويق زائران و 
مسافران، افرادى كه بليت برگشت خود را 
قبل از آغاز سفر و از مبدأ به شيوه اينترنتى 
تهيه كنند، 10درصد تخفيف در نظر گرفته 

شده است. 
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مى شود.» ســهام داران اين 
شركت در ســال هاى اخير، 
بارها وعده هايى از اين دست را 
شــنيده اند، احتمــالا بــاور 
كرده اند و با گذشــت ماه ها، 
نتيجه اى از جنــس «هيچ» 
عايدشان شده است. انگار اين بار وعده 
يادشده واقعيت دارد. ديروز سرپرست 
جديد گروه شركت هاى پديده 41 روز 
پس از انتصاب، سكوت خود را شكست 
و بــا حضور در نشســتى خبــرى، به 
سؤالات خبرنگاران جواب داد. استاندار 
و رئيس كل دادگسترى استان نيز در 
اين جلسه حضور داشــتند و با شرح 
كارهايــى كــه تــا الان براى ســرپا 
نگهداشــتن پديده انجام شده است، 
حرفى مشــترك را با ادبياتى متفاوت 
تكرار كردند: پديده روزهاى روشنى در 

پيش دارد.

 آنچه گذشت

گزارش رئيس ســتاد تدبير استان از 
آنچه بر پديده گذشته است از اشراف 
او بر ايــن پرونده با تمــام جزئياتش 
حكايت داشــت. عليرضا رزم حسينى 
حرف هايش در بدو انتصاب به عنوان 
استاندار خراســان رضوى را هم به ياد 
داشت، اينكه رسيدگى به پرونده پديده 
را اولويت خود مطرح كرده بود. او ورود 
دســتگاه قضا به پديده، تشكيل ستاد 
تدبير در استاندارى، ايجاد كنسرسيوم 
بانكى با مبلغ 500 ميليارد تومان، حل 
مشــكلات مالياتى و بيمه اى شركت، 
دريافــت مجوزهاى قانونــى پروژه ها 
مثل هتل سى ودوطبقه، دريافت پايان 
كار براى مراكز تجارى پديده، گرفتن 
مجوز واحدهاى مسكونى، ايجاد اتاق 
مبادلات ســهام OTC و رسيدگى به 
صورت حســاب هاى مالى شــركت را 
مهم ترين اقدامات انجام شــده در اين 
مدت برشمرد. استاندار خراسان رضوى 
با اشاره به برگزارى 5 جلسه ستاد تدبير 
با حضور وزير اقتصاد و با موضوع پديده، 
مهم ترين نتيجه آن را اين طور مطرح 
كرد: جمع بندى اين جلسات و جلسات 
شوراى هماهنگى اقتصادى كشور اين 
بود كه قبــل از انجام هــر كارى براى 
احياى پديده، بايد حكــم دادگاه آن 
معلوم شــود. در اين حين، دولت هم 
خط اعتبــارى در نظر گرفت تا حقوق 
سهام داران حفظ و از تعطيلى پروژه ها 
جلوگيرى شود. صدور حكم دادگاه و 
انتخاب على كريمى قدوسى به عنوان 
مديريت موقت اين مجموعه، مراحل 
بعدى سريال پديده بود كه استاندار آن 
را ترسيم كرد و افزود: بعد از سرپرستى 
آقاى كريمى، ايشــان خواسته هايى 
داشــتند مبنى بر اينكــه دولت براى 
راه افتادن شركت كمك كند. حسب 
درخواســت ايشــان، به آقاى رئيس 

جمهور تقاضاها را مطرح كردم. ايشان 
به وزير كشــور ارجاع داد و بلافاصله 
در شوراى هماهنگى اقتصادى كشور 
موضوع مطرح و خواسته هاى سرپرست 
گروه شركت هاى پديده تصويب شد. 
رزم حســينى از بيان جزئيــات آنچه 
بناست در جلسه آينده سران قوا براى 
پديده مطرح شود امتناع و آن را به پس 
از تصويب و اطلاع رســانى دبيرخانه 
موكول كرد. نكته ديگرى كه استاندار 
به آن اشاره كرد موافقت وزير اقتصاد و 
امور دارايى با افزايش مبلغ كنسرسيوم 
بانكى به 600 ميليارد تومان و تا سقف 

1000ميليارد تومان بود.
رئيس ستاد تدبير استان با قدردانى از 
رفتار رسانه ها و سهام داران، در ارزيابى 
عملكرد كريمــى قدوســى گفت: از 
ايشان تشكر مى كنم. كار را در 40 روز 
به مرحله اى رســاندند كه مى خواهند 
مجمع برگزار كننــد. اين كارى بزرگ 
و به اين معناست كه در اين مدت، در 
حساب و كتاب ها ريز شده  و توانسته اند 

به توافقاتى برسند.
او روى برخــى نگاه هــاى منفــى به 
ســهام داران پديده خط باطل كشيد 
و اظهــار كرد: نظر من بــه عنوان يك 
كارشــناس اقتصادى اين اســت كه 
كســانى كــه در پروژه ها مشــاركت 
مى كنند و در آبادانى سهيم مى شوند 
ارزش كارشان بيش از كسانى است كه 
در بانك ها سپرده گذارى مى كنند. نگاه 
ستاد تدبير، دولت و حكومت اين است 

كه حقوق سهام داران حفظ شود.

  پرونده مدیــران اجرائی متخلف باز

است

حرف هاى رئيس دادگسترى خراسان 
رضوى نيز كه در ســال هاى پرفراز و 
بى نشيب پديده، به عنوان دادستان در 
جريان ريز ماجرا بود شــنيدن داشت. 
غلامعلى صادقى در پاســخ به شهرآرا 
مبنى بر سرنوشت مديران دستگاه هاى 
اجرايى كه عمدا يا سهوا در تلنبار شدن 
تخلفات پديده نقش داشتند، گفت كه 
پرونــده براى مديــران اجرايى اى كه 
احيانا در قالب هاى مشاركت و معاونت، 

مرتكب جرم شده باشند، باز است.
او ادامه داد: به دستور دادگاه، پرونده به 

دادسرا برگشته و در مرحله تحقيق در 
اين باره اســت. پس از تكميل، پرونده 
به دادگاه ارســال مى شود. صادقى در 
پاسخ به ســؤالى در مورد صحت آزاد 
شدن محســن پهلوان براى همكارى  
در مديريت پديده نيز گفت: در مورد 
همكارى محكومان، قبــل از تعقيب 
هم از آن ها خواستيم هر اقدامى را كه 
مى تواند باعث شود شركت فعاليتش 
را ادامه بدهد و ســرمايه مردم دچار 
مشــكل نشــود، انجام بدهند و ما به 
عنوان دستگاه قضايى هم اين همكارى 
را لحاظ مى كنيم. متأسفانه همكارى 
جدى اى نداشتند. قبل از جلسه دادگاه 
هم با آقــاى پهلوان صحبــت كردم و 
گفتم حرف و حديث هايى وجود دارد 
مبنى بر اينكه شما مى توانيد شركت را 
سامان دهى كنيد. اگر واقعا اين توان را 
داريد، من اين آمادگــى را دارم كه به 
عنوان دادستان، شــما را از اينجا آزاد 
كنم تا برويد شــركت را سامان دهى 
كنيد. جواب داد نه پولى دارم نه توانى. 
هر كسى گفته است برويد از خودش 

بپرسيد. من چنين چيزى نگفته ام.
رئيس كل دادگســترى ايــن را هم 
گفت كه باب همكارى بســته نيست 
و از محكومان يا هر كارشناســى كه از 
اين به بعد بناى همكارى براى بهبود 
شرايط شركت را داشته باشد استقبال 
مى شــود. او بــا قدردانــى از حمايت 
رياست قوه قضائيه از اين پرونده، اظهار 
كرد: ايشان در ابتداى كارشان در سمت 
رياست قوه، اولين توصيه شان اين بود 
كه براى به ســرانجام رسيدن پرونده، 
هر كار ديگرى كه داريد از رديف خارج 
كنيد و به پديده رســيدگى كنيد. اين 
مقام قضايى با اشــاره به امتناع برخى 
طلبكاران از پذيرش ســهام پديده به 
جاى بدهى خود، اضافه كرد: با پيگيرى 
آقاى كريمى و در جلســاتى فشرده، 
آن ها قانع شــدند كه ايــن مهم رأى 
دادگاه است و غير از اين مسيرى وجود 
ندارد. توافقات انجام شــد و طلبكاران 
سهام دار شدند. اين اقدام در راستاى 

اجراى حكم و تأمين منافع آن ها بود.

 آخرین خبرهای پدیده

چرا در ايــن مدت سرپرســت جديد 

پاسخ گوى سؤالات خبرنگاران نبود؟ 
سرپرست گروه شــركت هاى پديده 
توضيحات خود را با پاسخ به اين سؤال 
شــروع كرد و گفت تلاشــش در اين 
مدت، به سرانجام رساندن كارها بوده 
است تا حرف هايى كه مى زند وعده و 

وعيد صرف نباشد.
على كريمى قدوسى كه عملكردش در 
جلســه بارها مورد تأييد اعضاى ستاد 
تدبير قرار گرفت، خبرهاى خوبى براى 
سهام داران داشــت. نخستين خبر او، 
تعيين رقم بدهى هــاى پديده بود كه 
حالا بــدون حدود و «امــا» و «اگر»، 
مى تــوان رقــم آن را 3760 ميليارد 
تومان اعلام كرد. او ادامــه داد: از اين 
ميزان بدهى، بخش عمده آن كه بالغ 
بر 2060 ميليارد تومان است، بر اساس 
رأى دادگاه، حســب توافق با 2 بانك 
طلبكار و چند مؤسسه مالى اعتبارى، از 
محل سهام مالكان قبلى به برگ سهام 

تبديل مى شود.
كريمى به ســؤال پرتكرار سهام داران 
كه از نگرانى بابت امنيت سهامشــان 
ناشــى مى شــود، اين طور پاسخ داد: 
ســهام داران آسوده باشــند و بدانند 
امنيت ســرمايه و سهامشــان كاملا 
فراهم اســت. تبديل بدهى پديده به 
سهام، از محل سهام مالكان قبلى است 
و به سهام ســهام داران خرد ارتباطى 

پيدا نمى كند.

 ورود به فرابوس ظرف ۲ هفته

همچنين طبق گزارش اعلام شده در 
جلســه، ديگر بدهى هاى دانه درشت 
پديده از اين قرار است: 350 ميليارد 
تومان بدهى بابت تســهيلات جارى، 
800 ميليــارد تومــان بدهــى بــه 
ســازمان هاى دولتى و شــهردارى ها 
و 358 ميليــارد تومــان مربــوط به 

سهام داران خرد.
كريمــى قدوســى تعييــن تكليف 
بدهى هاى پديــده را يكى از مقدمات 
برگزارى مجمع عمومــى بيان كرد و 
افزود: طبــق قولى كه به اســتاندار و 
ستاد تدبير داده ايم، تا پايان آذر مجمع 
عمومى برگــزار و با ارائــه گزارش، به 
سؤالات سهام داران پاسخ داده مى شود. 
تاريخ برگزارى مجمع را پس از قطعى 

شدن از طريق رسانه ها اعلام مى كنيم.
او در مــورد ورود پديده بــه فرابورس 
نيز گفت: شركت توســعه بين المللى 
صنعت گردشــگرى پديده شانديز كه 
هلدينگ و مادرتخصصى است از نوع 
سهامى عام به شمار مى رود. مقدمات 
لازم براى اين شركت طى شده و آماده 
ورود به فرابورس است. قطعا اين كار تا 
برگزارى مجمع، انجام و طى يكى دو 
هفته آينده، نماد آن اعلام مى شــود. 
ماجرا براى شركت ابنيه متفاوت است. 
اين شركت از نوع سهامى خاص است 
و براى ورود به فرابورس، بايد الزامات 
خود را طى، و صورت هاى مالى اش را 

تهيه و ارائه كند تا تأييد شود.

  پاســخ برخــی ســؤالات در مجمع

عمومی

او مطرح شدن سؤالات متعدد از سوى 
ســهام داران را حق آن ها دانست اما با 
توجه به نزديك بــودن زمان برگزارى 
مجمع عمومى، ضرورت پاســخ گويى 
به ســهام داران در آن جلســه و اتمام 
برخــى كارها تــا موعد يادشــده، از 
آن ها خواســت صبور باشــند و اجازه 
دهند مديريــت مجموعــه پديده با 
تهيه گزارش تفصيلى بــراى ارائه در 
مجمع، به تلاش هاى خود ادامه بدهد. 
كريمى قدوســى ابراز اميدوارى كرد 
كه با اضافه شــدن سيدجلال فياضى، 
مؤسس، مدير مسئول و سردبير اسبق 
روزنامه شــهرآرا، به عنوان مشــاور 
رســانه اى گروه شــركت هاى پديده، 
خلأهاى رسانه اى رفع و اطلاع رسانى 
به سهام داران تقويت شود. سرپرست 
گروه شــركت هاى پديده در پاسخ به 
دغدغه شــهرآرا مبنى بــر نيمه تمام 
بودن پروژه هاى اين شركت و احتمال 
اســتقبال ناكافى بازار سرمايه از ورود 
پديده به فرابورس اذعان كرد: فعاليت 
پديده بايد بر اساس نقشــه راه باشد. 
اين نقشــه بــا كمك نخبــگان تهيه 
مى شــود. به همين منظور، مشاوران 
مطالعــات خــود را شــروع كرده اند. 
شــوراى راهبردى و سياست گذارى 
هم تشكيل شده است كه هفته آينده 
با حضور اســتاندار، نخستين جلسه 
آن برگزار خواهد شــد. او با اشــاره به 
رايزنى هاى صورت گرفته براى تأمين 
خــط اعتبــارى جديد، اضافــه كرد: 
كارگروه هايى تشكيل شــده است با 
اين نگاه كه پديده بتواند با سرمايه هاى 
داخل مجموعه، خودش را اداره كند. 
هرچه باشد اين شركت به جز آنچه در 
كيش دارد، از يك ميليون و 100 هزار 
مترمربع بارگذارى در زمينى به وسعت 
52هكتار برخوردار است كه مى تواند 
به يك ظرفيت اقتصادى بزرگ تبديل 
شود. اين كار با تدبير شدنى است. افق 
پديده را تا برگــزارى مجمع تهيه و به 

سهام داران ارائه مى كنيم. 

    سيد محمد حسينى، عضو كميسيون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس 
شوراى اسلامى: در بودجه سال آينده دلار 4200 تومانى نخواهيم داشت. هنوز معلوم 
نيســت دلار با چه نرخى در بودجه لحاظ مى شود اما مشخص اســت كه دلار 2 نرخى در 

بودجه سال آينده نخواهيم داشت.

     عباس تابش، رئيس سازمان حمايت از مصرف كنندگان و توليدكنندگان: 
گران فروشان رب به سازمان تعزيرات معرفى مى شوند. هم اكنون قيمت نهايى و مورد اجماع 

همه براى محصول رب، 12 هزار و 990 تومان است.

     على اوســط هاشمى، رئيس ســازمان فنى و حرفه اى: بر اســاس برآورد 
كارشناسان، 47 درصد مشاغل در 11 سال آينده با ريزش روبه رو مى شوند و به دنبال اين 
مسئله، بحران اشتغال و بيكارى در كشور ايجاد مى شود. بايد براى اين مسئله به فكر باشيم.

     امير وكيل زاده، مدير عامل شركت ملى پخش فراورده هاى نفتى ايران: 
تاكنون 2 برابر تعداد خودروهاى كشور كارت سوخت صادر شده است. باز هم 400 هزار نفر 

در يك ماه اخير، تقاضاى صدور كارت سوخت المثنى كرده اند.

     عطاء ا... هاشــمى، رئيس بنياد ملى گندم كاران: نرخ خريد تضمينى گندم 
در آينده اى بسيار نزديك تغيير مى كند. دولت مى تواند كســرى موجود در حوزه ذخاير 

راهبردى را طى 2 هفته، از منابع داخلى تأمين كند.

     بنابر اعلام دفتر سرمايه گذارى و اقتصاد مسكن وزارت راه، تاكنون 17 هزار و 687 
نفر در فاز اول طرح ملى مســكن ثبت نام كرده اند. همچنين ظرفيت ثبت نام در استان قم 
تكميل شده و 80 درصد ظرفيت ثبت نام 3 استان سيستان وبلوچستان، خراسان  شمالى و 

خراسان جنوبى تكميل شده است. 
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دی ماه، پایان 
فرصت وکلا برای 
نصب کارت خوان

امیررضــا وثوقــی| از 

زمانــى كــه كف گير 
دولــت به تــه ديگ 
بودجه خورد و فروش 
نفت كاهش يافــت، تغيير و تحولات در 
حوزه شفاف سازى امور مالياتى شروع شد 
و از ابتداى امسال، اتصال تمام مشاغل 
موجود در كشــور به پايانه فروشگاهى 
براى رصد درآمدها و اخذ ماليات كليد 
خورد. با دســتور دولت و در نوبت هاى 
مشــخص، مشــاغل مخلتف ملــزم به 

استفاده از دســتگاه كارت خوان شدند. 
گروه اول مشاغل پزشكى و پيراپزشكى 
بــا 7000 ميليارد تومان فــرار مالياتى 
بودند و اكنون نوبت به وكلا رسيده است 
كه بر اساس برآوردها 12 هزار ميليارد 
تومان فرار مالياتى دارند. على رستم پور، 
مديركل دفتر تنظيم مقررات و نظارت 
بر برون سپارى ســازمان امور مالياتى، 
در اين باره به ايســنا گفته است: فرايند 
ثبت نام دستگاه كارت خوان از اول مهرماه 
شروع شــد و تا آخر دى ماه ادامه دارد. 

همچنين همه فعالان اقتصادى از جمله 
وكلا فارغ از اينكه چقــدر درآمد دارند، 
بايد در موعدهاى مقرر اظهارنامه مالياتى 
خود را تحويل دهند. وكلا تا پايان دى ماه 
فرصت دارند در سامانه صندوق مكانيزه 
فروش ثبت نام كنند. كارنامه پزشكان با 
مشاركت تنها چهل درصدى براى نصب 
كارت خوان تا پايان مهرماه سياه است. 
اكنون بايد منتظر باشيم و ببينم وكلا كه 
از دانسته هاى قانونى شان درآمد كسب 
مى كنند، چقدر به قانون مالياتى التزام 

دارند. سازمان امور مالياتى در شهريورماه 
امسال 15 گروه از فعالان اقتصادى را كه 
شامل 50 شغل مى  شوند به فرايند نصب 
پايانه فروشگاهى اضافه كرد. در ميان اين 
مشاغل، وكلا با فرار مالياتى نجومى كه 
رئيس كميسيون قضايى مجلس رقم آن 
را حدود 12 هزار ميليارد تومان برآورد 
كرد، بيشترين فرار مالياتى را در مقايسه 
با مشــاغل ديگر دارند. اين رقم حدودا 
2 برابر بودجه خراســان رضوى در سال 

جارى است! 

پایان خوش پدیده؟
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دکتر عبدالرضا اسعدی، استاد دانشگاه و تحلیلگر 
بازار سرمایه

ورود شــركت پديده به فرابــورس خبر مثبتى 
اســت. ســهام اين شــركت با تمام مشكلات 
اقتصادى و اجتماعى اى كه داشته است و دارد 
بعد از ورود به بورس نقدشوندگى بيشترى پيدا مى كند. به طور 
طبيعى، ورود به بازار سرمايه اعم از بورس يا فرابورس اتفاق خوبى 
است چون شــركت را ملزم به شــفافيت مى كند. نقد شوندگى 
ســهام بهبود پيدا مى كند و عملكرد شــركت در معرض نقد و 
بررسى تحليلگران و كارشناسان بازار سرمايه قرار مى گيرد. عدم 
شفافيت اين شركت يكى از مشكلات اصلى آن بود. سهام داران 
در گذشته چيزى از ارزش اين شركت نمى دانستند. همين باعث 
شد سفته بازى با برگه هاى سهام آن مشكل آفرين شود. اين در 
حالى است كه اكنون با ورود اين شــركت به فرابورس، عملكرد 
آن تحت نظارت ســازمان هاى ناظر قرار مى گيرد و اين به نفع 
همه سهام داران اســت. با ورود به فرابورس، دارايى هاى پديده 
ارزش گذارى مى شود و اوراق بهادار در معرض خريد و فروش قرار 
مى گيرد. با اين حال، بايد به اين نكته توجه كرد كه ارزش گذارى 
دارايى هاى آن به سادگى امكان پذير نيست. بازدهى دارايى هاى 
پديده هنوز مشخص نيست و معلوم نيســت دقيقا چه موقع به 

بازدهى مى رسد. 

محمدحسین روشنک، رئیس کمیسیون تجارت 
اتاق بازرگانی مشهد

زيربناى اقتصــادى گروه شــركت هاى پديده 
قوى است. از اين شــركت ها چيزى كم نشده و 
ســرمايه گذارى هايى كه در كيش و شــانديز و 
مشهد و ... انجام داده اند به قوت خود باقى است. تصورم اين است 
كه تيم مديريت كنونى اين شركت توانايى دارد كه در يك دوره 
كوتاه مدت چندساله ارزش افزوده بســيارى براى اين شركت و 
سهام داران ايجاد كند. پديده شــانس بسيار بزرگى آورده است 
كه آقاى كريمى سكان دار اين مجموعه شده است. من چندين 
سال با او همكارى كرده ام. سرپرســت گروه شركت هاى پديده 
شانديز اهل تعامل و تدبير اســت. پديده بالقوه قوى و ارزشمند 
اســت و با حضور آقاى كريمى، اين ظرفيت بــا كمك مقامات 
استان و دادگسترى بالفعل خواهد شد. رونق شركت پديده هم 
مشكل ســهام داران را حل مى كند و هم به حل مشكل اقتصاد 
استان كمك خواهد كرد. اميدوارم به همت مسئولان، در مرحله 
اول، مشكل سهام داران حل شــود و بعد از آن، پديده به افزايش 
گردش مالى اســتان و اشــتغال كمك كند و در نتيجه، درآمد 
مالياتى اســتان نيز رونق يابد. در اين مسير، وظيفه تمام فعالان 
اقتصادى بخش خصوصى كمك كــردن براى تحقق اين اهداف 

است. 

علی ادبی، پژوهشگر جرائم اقتصادی و وکیل پایه 
یک دادگستری

آنچه از منظر حقوقى قابل بحث است بازگشت 
سرنوشــت شــركت پديده به دســت مالكان 
واقعى آن يا همان ســهام داران اســت. اين امر 
با تشــكيل مجمع عمومــى و انتخاب مديــران جديد صورت 

مى گيرد. 
بايد توجه داشــت شــركت هايى كه وارد فرايندهــاى قضايى 
مخصوصا در حوزه جرائم اقتصادى مى شــوند بــه مرور دچار 
ضعــف در تصميم گيــرى و فعاليــت اقتصادى و بــه تعبيرى 
تعليق در قســمتى از فعاليت خواهند شــد زيرا بيشــتر اركان 
شــركت در انتظار تعيين تكليــف پرونده قضايــى بوده و پس 
از بازداشــت مديران، قــدرت تصميم گيرى و اجرا را از دســت 

مى دهند. 
حال در شرايط فعلى بايد شرايط شــركت از وضعيت تعليق در 
تصميم گيرى خارج شــود كه تصميمات قضايى صورت گرفته 
در اين مسئله داراى نقطه عطف است. از طرفى، علاوه بر تعيين 
تكليف وضعيت كلى شركت، وضعيت ســهام داران، بدهكاران 
و تعهــدات بانكى تا اندازه اى مشــخص مى شــود. اين موضوع 
نويدبخش آينده اى روشن براى سهام داران و مديران اين شركت 

خواهد بود. 

پایان عصر یخ بندان پدیده همچنان ارزشمند است
دیدگاه کارشناسان درباره وضعیت پدیده

ورود به بورس یعنی نقدشوندگی
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